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UVOD 

 

Sa ciljem jačanja uloge Skupštine Crne Gore u procesu evropskih integracija, uključujući 

adekvatan nadzor Skupštine nad aktivnostima Vlade i kontrolu usklaĎenosti zakona sa pravom 

EU, u maju 2012. godine, na četvrtoj sjednici prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja 24. saziva 

Skupštine Crne Gore, usvojena je Odluka o izmjenama i dopunama Poslovnika Skupštine Crne 

Gore. Ovom Odlukom, umjesto ranijeg Odbora za meĎunarodne odnose i evropske integracije 

osnovana su dva odbora - Odbor za meĎunarodne odnose i iseljenike i Odbor za evropske 

integracije, kao ključno skupštinsko tijelo u praćenju pregovora Crne Gore za članstvo u EU. 

U februaru tekuće godine usvojen je Plan rada Odbora za 2013. godinu, koji sadrţi četiri 

cjeline sa predviĎenom dinamikom rada, koja je do sada u manjoj ili većoj mjeri ostvarena. 

U martu 2013. godine Kolegijum predsjednika Skupštine Crne Gore usvojio je Akcioni 

plan za jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine Crne Gore u 2013. godini, kojim su, 

izmeĎu ostalog, predviĎene aktivnosti koje se odnose na ulogu Odbora za evropske integracije, 

kao i saradnju ovog radnog tijela sa matičnim odborima, u cilju donošenja što kvalitetnijeg 

zakonodavstva i uspješnijeg toka pregovora o pristupanju. 

U prvoj polovini 2013. godine Odbor za evropske integracije odrţao je 5 sjednica, od 

kojih je jedna bila zajednička sa Odborom za meĎunarodne odnose i iseljenike. Razmotreno je 

ukupno 10 tačaka dnevnog reda i obavljeno 5 konsultativnih saslušanja. 

U sklopu planiranih aktivnosti koje se odnose na kontrolnu ulogu, Odbor je razmotrio 3 

izvještaja o realizaciji obaveza iz Sporazuma o stabilizaciji i pridruţivanju, 4 kvartalna izvještaja 

o ukupnim aktivnostima u Procesu stabilizacije i pridruţivanju, kao i Izvještaj o radu 

Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu. 

Delegacija Odbora uzela je aktivno učešće na sedmoj konferenciji odbora za evropske 

integracije zemalja obuhvaćenih Procesom stabilizacije i pridruţivanja Jugoistočne Evrope 

(COSAP), dok je u okviru irskog predsjedavanja EU prisustvovala januarskom i junskom 

sastanku predsjedavajućih odbora za evropske poslove nacionalnih parlamenata drţava članica 

Evropske unije (COSAC). 

Prvu polovinu 2013. godine obiljeţili su i brojni sastanci predsjednika i članova Odbora 

sa delegacijama drugih zemalja. Tako su odrţani sastanci sa: zamjenikom generalnog direktora 

za proširenje u Evropskoj komisiji Jostom Korteom, sa ambasadorima drţava članica NATO-a, 

sa zamjenikom ambasadora Savezne Republike Njemačke, sa direktorom Fondacije Konrad 

Adenauer Henrijem Bonetom, sa ambasadorom Rumunije, Nj.E. Mihailom Florovićem, sa 

delegacijom Finske, koju je predvodio generalni direktor Odjeljenja za Evropu Ministarstva 

vanjskih poslova Finske Juk Salovar, sa poslanikom Bundestaga Manuelom Zaracinom, sa 

pomoćnikom generalnog sekretara NATO-a za politička pitanja i bezbjednosnu politiku Dirkom 

Brengelmanom, sa ekspertima programa SIGMA Klausom Gecom i Juhanom Lepasarom  i 

predstavnikom programa Klas Klasom, sa ambasadorkom Republike Kipar Nj.E. Nafsikom 
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Krousti, sa predsjednicom Parlamenta Islanda Astom Johanesdotir i sa generalnim sekretarom 

Parlamenta Grčke Atanasiosom Papaioanouom. 

Pored toga članovi Odbora za evropske integracije učestvovali su na konferenciji na temu 

„Informisanje graĎana o evropskim integracijama – šanse, izazovi i ograničenja“ i „Balkan u 

budućnosti Evrope: Uloga Srbije“, kao i na seminaru „Reforma sektora bezbjednosti u zemljama 

Zapadnog Balkana“. Pod pokroviteljstvom Igmanske incijative prisustvovali su konsultativnom 

sastanku predstavnika Parlamenata Bosne i Hercegovine, Crne Gore, Hrvatske i Srbije. 

U okviru nastavka jačanja bilateralne saradnje, ostvarena je posjeta dvočlane delegacije 

Odbora Rumuniji u periodu od 17. do 20. marta 2013. godine, na poziv predsjednice Odbora za 

evropske poslove Senata Rumunije. 

Očekuje se da Odbor za evropske integracije u drugoj polovini godine intezivira 

planirane aktivnosti koje se odnose na promociju procesa evropskih integracija u crnogorskoj 

javnosti, kroz organizaciju javnih tribina, rasprava i okruglih stolova. 
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SJEDNICE ODBORA ZA EVROPSKE INTEGRACIJE JANUAR-JUN 2013. GODINE 
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U prvoj polovini godine Odbor za evropske integracije odrţao je 5 sjednica, od kojih je jedna 

bila zajednička sa Odborom za meĎunarodne odnose i iseljenike. Tokom odrţanih sjednica 

razmotrene su sledeće tačke dnevnog reda: 

 Predstavljanje dosadašnjeg toka pregovora za članstvo u EU, od strane Nj.E. Mitje 

Drobniča, sa saradnicima, 

 Razmatranje Nacrta pregovaračke pozicije za Pregovaračko poglavlje 26 – Obrazovanje i 

kultura, 

 Razmatranje Plana rada Odbora za 2013. godinu, 

 Razmatranje 28, 29. i 30. kvartalnog izvještaja o ukupnim aktivnostima u okviru Procesa 

stabilizacije i pridruţivanja, 

 Razmatranje 7, 8. I 9. Izvještaja o realizaciji obaveza iz Sporazuma o stabilizacijij i 

pridruţivanju, 

 Razmatranje Izvještaja o radu Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 

2012. godinu, 

 Razmatranje 31. kvartalnog kvartalnog izvještaja o ukupnim aktivnostima u okviru 

Procesa stabilizacije i pridruţivanja, 

 Predstavljanje dosadašnjeg toka pregovaračkog procesa o pristupanju Crne Gore 

Evropskoj uniji, 

 Razno – dvije tačke dnevnog reda koje su se odnosile na raspravu o tekućim pitanjima i 

radu Odbora. 
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Sastanak članova Odbora za evropske integracije sa zamjenikom generalnog direktora za 

proširenje u Evropskoj komisiji, Jostom Korteom  

     U okviru zvanične posjete Crnoj Gori Josta Kortea, zamjenika generalnog direktora za 

proširenje u Evropskoj komisiji, 17. januara 2013. godine odrţan je sastanak sa članovima 

Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore.  

 

     Predsjednik Odbora Slaven Radunović upoznao je uvaţenog gosta i članove delegacije 

Evropske komisije sa nadleţnostima novoformiranog Odbora za evropske integracije i 

planiranim aktivnostima koje se odnose na praćenje i nadgledanje pregovaračkog procesa. On je 

naglasio da je potrebno u što kraćem roku usvojiti dokument, koji će definisati odnos izmeĎu 

Skupštine i Vlade Crne Gore, kada je u pitanju razmjena informacija o procesu pregovora.  

Osvrćući se na aktivnosti iz protekle godine, zamjenik direktora Korte je pohvalio postignute 

rezultate Crne Gore, naglasivši pritom da će 2012. godina, kada je proces proširenja u pitanju, 

biti prepoznata po otpočinjanju pregovora sa Crnom Gorom. Korte je kazao da je u toku skrining 

(screening) koji je započet najzahtjevnijim poglavljima 23 i 24 i da očekuje da će proces biti 

završen sredinom ove godine, izradom akcionih planova. Ističući vaţnost Skupštine u procesu 

pregovora, Korte je ukazao na potrebu aktivnijeg uključivanja zakonodavnog organa u 

pregovarački proces.  

 

Konferencija na temu „Informisanje graĎana o evropskim integracijama – šanse, izazovi i 

ograničenja“ 

     U organizaciji NVO CDT-Centar za demokratsku tranziciju, u okviru projekta „Euphoria – 

podizanje javne svijesti o procesu evropskih integracija“ koji se realizuje uz podršku Ambasade 

Kraljevine Holandije, 25. januara 2013. godine odrţana je Konferencija na temu „Informisanje 

građana o evropskim integracijama – šanse, izazovi i ograničenja“. 

 

AKTIVNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA ODBORA ZA EVROPSKE INTEGRACIJE 

http://www.skupstina.me/index.php/me/odbor-za-evropske-integracije/aktuelnosti/item/338-sastanak-clanova-odbora-za-evropske-integracije-sa-zamjenikom-generalnog-direktora-za-prosirenje-u-evropskoj-komisiji-jostom-korteom
http://www.skupstina.me/index.php/me/odbor-za-evropske-integracije/aktuelnosti/item/338-sastanak-clanova-odbora-za-evropske-integracije-sa-zamjenikom-generalnog-direktora-za-prosirenje-u-evropskoj-komisiji-jostom-korteom
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     Na konferenciji je učešće uzeo predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović. 

Pored predsjednika Odbora, na prvom panelu govorili su: NJ.E. Mitja Drobnič, šef Delegacije 

EU u Crnoj Gori, Frans Rotmans, ataše Kraljevine Holandije, Sneţana Radović, direktor za 

evropske integracije u MVPEI i Milica Kovačević, predsjednica CDT-a. Na panelu je bilo riječi 

o značaju pravovremene komunikacije sa graĎanima, aktuelnoj Komunikacionoj strategiji, kao i 

o ulozi Vlade i Skupštine u informisanju graĎana o EU i procesu pregovora. Drugi panel je bio 

posvećen podršci javnog mnjenja, u okviru kojega je bilo riječi o istraţivanjima javnog mnjenja, 

komunikaciji učinaka procesa integracija, uticaju ekonomske krize na ovaj proces, otvorenosti 

samog procesa pregovora, a čula su se i iskustva Slovenije i Bugarske. Treći panel se odnosio na 

ulogu medija, NVO i akademske zajednice, uz poseban osvrt na to kako graĎani percipiraju 

pristupanje Evropskoj uniji, šta su glavni izazovi kada je sektor medija u pitanju, kako civilni 

sektor moţe i treba pomoći graĎanima da bolje shvate proces integracija i kako univerziteti treba 

da se uključe u ovaj proces. 

 

Sastanci predsjedavajućih odbora za evropske poslove nacionalnih parlamenata 

država članica Evropske unije (COSAC) 

 
     U Dablinu su, u okviru polugodišnjeg predsjedavanja Republike Irske Evropskom unijom, 

odrţana dva sastanka predsjedavajućih Odbora za evropske poslove nacionalnih parlamenata 

drţava članica Evropske unije. Na prvom sastanku odrţanom 27. i 28. januara delegaciju 

Skupštine Crne Gore činili su predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović i 

član Odbora Jovan Martinović.  

     U uvodnom dijelu sastanka, prisutnima se obratio Brendan Hovlin, ministar za javnu 

potrošnju i reforme Republike Irske, koji je kao prioritete predsjedavanja istakao podsticanje 

ekonomskog oporavka i zapošljavanje mladih. Naglasak je stavljen na ulaganje u resurse i razvoj 

koji stimuliše otvaranje novih radnih mjesta, imajući u vidu prednosti jedinstvenog trţišta i 

sporazum o budućem finansiranju EU za period od 2014. do 2020. godine. On je kazao da je 

http://www.skupstina.me/media/k2/items/cache/8d20793c9524220702360040c923d064_XL.jpg
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neophodno ojačati finansijsko pravni okvir kako bi se prevazišli izazovi koje je kriza donijela 

Evropskoj uniji i svijetu u cjelini. Osvrćući se na dostignuća ostvarena tokom predsjedavanja 

Kipra, ministar je napomenuo vaţnost Unitarnog paketa o patentima i Jedinstvenog mehanizma 

nadzora. Pozitivno je komentarisao evropski put Crne Gore istakavši da u toku, ali i nakon 

završetka irskog predsjedavanja, Crna Gora moţe računati na punu podršku drţavnih institucija 

Republike Irske. TakoĎe, izrazio je očekivanje da se, tokom predsjedavanja Irske Evropskom 

unijom, sa Crnom Gorom otvore pregovaračka poglavlja 23 i 24. 

 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović je, obraćajući se skupu, istakao 

da je odluka Evropskog savjeta iz juna 2012. godine, kojom je dato „zeleno svjetlo“ Crnoj Gori 

da otpočne pregovore, te pozitivno mišljenje Evropske komisije o dosadašnjim naporima koje je 

uloţio Parlament, Vlada i cjelokupno crnogorsko društvo, potvrda da je prepoznat intenzivan i 

sveobuhvatan rad u procesu u kojem uspješno ispunjavamo obaveze iz evropske agende. 

Predsjednik Radunović je potom parlamentarce informisao o radu Skupštine i naveo da nakon 

nedavnih izmjena Poslovnika, Skupština Crne Gore funkcioniše sa povećanim brojem radnih 

tijela i novim obavezama koje garantuju jaču kontrolnu ulogu Parlamenta. Formiran je Odbor za 

evropske integracije, koji će direktno nadgledati proces pregovora i Odbor za antikorupciju, kao 

svojevrsni parlamentarni odgovor na zahtjevna pregovaračka poglavlja 23 i 24. Zaključio je 

svoje obraćanje porukom da Crna Gora ostaje posvećena usvajanju evropskih vrijednosti, 

ispunjavanju obaveza i punom sprovoĎenju reformi koje u konačnom vode ka punopravnom 

članstvu u Evropskoj uniji.  

      Nastavak sastanka obiljeţila je rasprava o izazovima funkcionisanja ekonomske i monetarne 

unije u okviru koje je svoje izlaganje imao i evropski komesar za meĎuinstitucionalne odnose i 

administraciju Maroš Šefčovič (Maros Sefcovic). Komesar je predstavio šest mjera Evropske 

komisije usmjerenih na jačanje monetarne unije i odrţavanje makroekonomske stabilnosti. 

Posebna paţnja mora biti usmjerena na stvaranje instrumenata koji će prevazići ekonomske 

šokove koji se javljaju kod strukturalnih promjena, usvajanje strategije usmjerene na 

transparentniji rad evropskih institucija, bliţu saradnju drţava članica, obazrivost prilikom 

donošenja odluka na nacionalnom nivou i prevazilaţenje demokratskog jaza izmjeĎu graĎana i 

Evropske unije kroz jaču aktivnost nacionalnih parlamenata.  
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     Delegacija Skupštine Crne Gore se tokom COSAC sastanka susrela sa nekoliko 

parlamentarnih delegacija sa kojima je dogovorena bliţa saradnja. Posebno je ukazana potreba 

da se razmjene iskustva sa parlamentarcima zemalja koje su u sličnoj fazi integracija.  

 

Sastanak članova Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore 

sa ambasadorima država članica NATO-a 

     Prilikom dvodnevne posjete ambasadora drţava članica NATO-a, članovi Odbora za evropske 

integracije sastali su se 11. februara 2013. godine sa delegacijom koju su činili Nj.E. Boris 

Grigić, ambasador Hrvatske pri NATO organizaciji, Nj.E. Andrej Benedejčič, ambasador 

Slovenije pri NATO organizaciji, Nj.E. František Kašicki, ambasador Slovačke pri NATO 

organizaciji, Nj.E. Ţan Ţak Velfring, ambasador Luksemburga pri NATO organizaciji, Milena 

Radenković, predstavnica Ambasade Republike Slovenije u Crnoj Gori.  

 

     Na sastanku je istaknuto da je Crna Gora na dobrom putu kada su u pitanju evro-atlantske 

integracije, te da je taj proces kompatibilan sa procesom evropskih, jer u ispunjavanju standarda 

za ulazak u Evropsku uniju Crna Gora istovremeno radi i na pribliţavanju NATO alijansi. Tim 

povodom, ukazano je i na iskustvo većine zemalja, koje su neposredno prije pristupanja 

Evropskoj uniji, postale punopravne članice NATO-a. Na sastanku je bilo riječi i o strategiji 

Crne Gore za ulazak u NATO, a ukazano je na prednosti članstva u NATO savezu, posebno u 

dijelu koji se odnosi na poštovanje suvereniteta i nezavisnosti svake zemlje članice, kao i 

vaţnosti u pogledu suverenog donošenja odluka od strane drţava članica. Posebna paţnja tokom 

sastanka bila je posvećena problematici nedovoljne informisanosti javnosti o ukupnom procesu 

integracija u Atlanski savez, kao i o najboljim modalitetima kampanje koji bi se koristili sa 

ciljem podizanja svijesti javnosti o ovom pitanju. Sagovornici su bili saglasni i da je neophodno 

u narednom periodu raditi na poboljšanju komunikacije izmeĎu poslanika i ambasadora NATO 

zemalja. 
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Sastanak predsjednika Odbora za evropske integracije sa 

zamjenikom ambasadora Savezne Republike Njemačke 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović sastao se 15. februara 2013. 

godine sa zamjenikom ambasadora Savezne Republike Njemačke Olaf Peškeom. 

 

     Zamjenik ambasadora Olaf Peške izrazio je interesovanje povodom mehanizama kroz koje će 

institucije u Crnoj Gori biti uključene u izborni proces, kao i funkcionisanja nedavno formiranog 

Odbora za evropske integracije. Drugi povod susreta, kako je kazao zamjenik ambasadora, jeste 

interesovanje poslanika Bundestaga Manuela Zaracina za organizovanjem sastanka sa članovima 

Odbora za evropske integracije prilikom njegove sluţbene posjete Crnoj Gori.  

     Nakon što je predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović iskazao 

zadovoljstvo povodom interesovanja poslanika Zaracina, kazao je da Odbor još uvijek nije u 

potpunosti jasno definisao svoju ulogu u pregovaračkom procesu, ukazavši na Rezoluciju o 

saradnji Skupštine i Vlade u procesu pregovora o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji, koja će 

posebno tretirati upravo pitanje pozicioniranja Skupštine i Odbora u procesu pristupanja Crne 

Gore Uniji. Namjera je, kazao je predsjednik, razmatrati izvještaje iz Brisela nakon 

eksplanatornih i bilateralnih skrininga, kao i pozicije za svako poglavlje, neposredno prije 

zauzimanja zvaničnog stava o istim. 

 

Članovi Odbora za meĎunarodne odnose i iseljenike i Odbora za evropske integracije 

učestvovali su na konsultativnom sastanku u Sarajevu 

     Članovi Odbora za meĎunarodne odnose i iseljenike i Odbora za evropske integracije 

Skupštine Crne Gore, doc.dr Miodrag Vuković, Suljo Mustafić, Vasilije Lalošević i mr Dritan 

Abazović, učestvovali su na Konsultativnom sastanku predstavnika Parlamenata Bosne i 

Hercegovine, Crne Gore, Hrvatske i Srbije, koji je odrţan u Sarajevu, 19. februara 2013. godine. 

     Sastanak je organizovan pod pokroviteljstvom Igmanske incijative i nastavak 

je  konsultativnog procesa koji je započet sastankom predsjednika odbora za meĎunarodne 

odnose četiri parlamenta koji je odrţan 18. i 19. oktobra 2012. godine u Saboru Republike 

Hrvatske. Tema sastanka bila je “UnaprjeĎivanje interparlamentarne saradnje izmeĎu zemalja 

Dejtonskog sporazuma uz korišćenje iskustava iz Nordijskog modela “. 
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     Na sastanku je zaključeno da postojeća komunikacija, izmeĎu parlamenata na bilateralnom 

nivou, kao i kroz regionalne forme sastanaka na odreĎene teme, sigurno tome doprinose, ali bi 

bilo korisno da se izmeĎu ove četiri zemlje ustanove stalni oblici saradnje, u pojedinim oblastima 

za koje nacionalni parlamenti pokaţu interes. 

     O Nordijskom modelu saradnje i mogućnostima njegove primjene govorio je član Odbora za 

evropske integracije mr Dritan Abazović. Konsultativnom sastanku prisustvovao je i ambasador 

Crne Gore u Bosni i Hercegovini Dragan Đurović.  

 

Konferencija na temu „Balkan u budućnosti Evrope: Uloga Srbije“ 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović, zajedno sa visokim 

zvaničnicima zemalja regiona učestvovao je na konferenciji na temu „Balkan u budućnosti 

Evrope: Uloga Srbije“, koju je organizovao Beogradski fond za političku izuzetnost, Fondacija 

Robert Boš i Evropski fond za Balkan u Berlinu 20 - 21. februara 2013. godine. 

     Programom Konferencije bile su predviĎene ukupno četiri panel diskusije posvećene 

ekonomskoj tranziciji zemalja regiona i svjetskim izazovima, zatim posmatranju budućnosti 

zemalja regiona sa aspekta novih generacija lidera, uz razmatranje Srbije kao regionalnog aktera, 

ali i ulozi parlamenata u izgradnji demokratske političke kulture i vladavine prava. Tokom 

Konferencije akcenat je stavljen na unapreĎenje i značaj regionalne saradnje parlamenata, kako 

sa zemaljama članicama Evropske unije, tako i sa susjednim zemljama.  

     Predsjednik Odbora Slaven Radunović uzeo je aktivno učešće u panel diskusiji posvećenoj 

ulozi paralamenata u izgradnji demokratije i vladavine prava i tom prilikom upoznao prisutne sa 

izmjenama i dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore, odnosno trenutnom situacijom u 

novoformiranom Odboru za evropske integracije. TakoĎe, on je ukazao na Rezoluciju koja je u 

izradi, a koja bi definisala ne samo ulogu Odbora u pregovaračkom procesu, već i sam odnos 

Vlade i Parlamenta u pogledu evropskih integracija.  
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Sastanak člana Odbora za evropske integracije sa direktorom Fondacije Konrad Adenauer 

     Član Odbora za evropske integracije Predrag Bulatović, sastao se 21. februara 2013. godine 

sa direktorom Fondacije Konrad Adenauer Henrijem Bonetom. 

 

     Henri Bonet se u svom uvodnom izlaganju, osvrnuo na formiranje Odbora za evropske 

integracije, rekavši da ga posebno interesuje uključenost Odbora u pregovore sa Evropskom 

unijom. Budući da su sjednice radnih tijela u Parlamentu Njemačke zatvorene za javnost, Bonet 

je izrazio interesovanje za iskustva Skupštine Crne Gore. Nakon što je član Odbora Predrag 

Bulatović upoznao direktora Fondacije sa novinama u radu u Skupštini Crne Gore, pomenuvši 

formiranje posebne Radne grupe koja radi na izradi Predloga rezolucije o evropskim 

integracijama s ciljem preciznog definisanja uloge Skupštine Crne Gore u procesu evropskih 

integracija, kazao je da su sve sjednice odbora, izuzev pojedinih sjednica Odbora za bezbjednost 

i odbranu i Odbora za evropske integracije, otvorene za javnost. Pri tome je istakao da je Vlada 

Crne Gore utvrdila Nacrt pregovaračke pozicije za poglavlje 26 - Obrazovanje i kultura i taj 

dokument označila sa odreĎenim stepenom tajnosti, tačnije najniţim stepenom – interno, što je 

razlog za odrţavanje sjednice koja je zatvorena za javnost.  

     Bonet je u nastavku sastanka iskazao interesovanje za teme na koje treba posebno obratiti 

paţnju prilikom organizovanja seminara, treninga i obuka za poslanike i sluţbu Skupštine. 

Istakavši zadovoljstvo povodom dalje saradnje, član Odbora Predrag Bulatović sugerisao je 

organizovanje obuka na tri nivoa i to: edukaciju poslanika, edukaciju saradnika iz odbora i 

najzad saradnju sa poslaničkim klubovima, naročito opozicionim. Kada je riječ o korisnim 

temama, on je rekao da bi bilo najbolje da se to pitanje razmotri unutar samih odbora. U vezi sa 

organizovanjem obuka  poslanika, on je istakao tehnike pregovaranja, kao temu koja bi bila 

naročito interesantna i korisna poslanicima, dok je kao predsjednik Odbora za antikorupciju, 

kazao da bi za sluţbu tog Odbora bilo korisno ukazati na uporedna iskustva odbora za 

antikorupciju, uzimajući za primjer Evropski parlament i parlamente baltičkih zemalja koji imaju 

slična radna tijela. 
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Seminar na temu „Reforma sektora bezbjednosti u zemljama Zapadnog Balkana“ 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović, članovi Odbora Dritan 

Abazović i Genci Nimanbegu, poslanik Kemal Zoronjić, predstavnici Vlade, Parlamenta i 

nevladinih organizacija iz Crne Gore, Srbije, Bosne i Hercegovine, Makedonije, Hrvatske i 

Albanije učestvovali su na seminaru koji je u periodu od 23. do 26. februara 2013. godine odrţan 

u Subotici. Tema seminara bila je „Reforma sektora bezbjednosti u zemljama Zapadnog 

Balkana“. 

     Tom prilikom direktor Direktorata za proširenje Evropske komisije Stefano Sanino kazao je 

da ovaj region povezuju mnogi zajednički problemi i izazovi i da zato treba da se traţe i 

zajednička rješenja. Sanino je ocijenio da je 2012. godina bila izuzetno dobra za proširenje EU i 

da je okončanje pregovora sa Hrvatskom bio pozitivan signal i drugim zemljama u regionu da se 

EU drţi obećanja kada ima pouzdanog partnera. On je kazao da bi trebalo napraviti listu 

problema koji zahtjevaju brzo rješavanje i da su, po njegovom mišljenju, ti prioriteti izgradnja 

vladavine prava i ekonomski razvoj. S druge strane, rekao je, da članice EU imaju odreĎenu dozu 

zabrinutosti što tokom izbornog procesa političke partije ne obraćaju paţnju u dovoljnoj mjeri šta 

će činiti u pogledu dalje saradnje sa Evropskom unijom i ostvarenja evropskih ideja. 

     Na skupu je bilo riječi o odnosu EU i NATO-a, kao i ulozi NATO-a na Zapadnom Balkanu. 

Učesnici skupa su istakli komplementarnost procesa evropskih i evroatlantskih integracija i 

posebno ukazali na istorijsko strateško partnerstvo dvije organizacije koje imaju bliske političke 

konsultacije, posebno kada je u pitanju upravljanje kriznim situacijama i razvoj kapaciteta. 

Predmet diskusije bili su i institucionalne i konceptualne promjene u Zajedničkoj vanjskoj i 

bezbjednosnoj politici nakon Lisabonskog ugovora, kao i reforma sektora bezbjednosti.  

 

Sastanak predsjednika Odbora za evropske integracije Slavena Radunovića sa ambasadorom 

Rumunije u Crnoj Gori Nj.E Mihailom Florovićem 

 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, Slaven Radunović sastao se 

28. februara 2013. godine sa ambasadorom Rumunije, Nj.E. Mihailom Florovićem. Predsjednik 

Odbora je tom prilikom ukazao na nedavne izmjene Poslovnika Skupštine Crne Gore, koje, 

izmeĎu ostalog, obuhvataju i formiranje Odbora za evropske integracije, za koji je predviĎeno da 

u ime Skupštine prati i ocjenjuje pregovore o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji. Imajući u 
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vidu predstojeće obaveze Odbora, ali i Skupštine u cjelini, predsjednik Radunović je iskazao 

interesovanje za razmjenom iskustava i uspostavljanjem bliske saradnje sa predstavnicima oba 

doma Parlamenta Rumunije, u cilju prenošenja pozitivnih iskustava iz procesa evropskih 

integracija, ali i ukazivanja na probleme sa kojima se suočavala rumunska strana tokom procesa 

pridruţivanja ove zemlje Evropskoj uniji. 

     Ambasador Florović je izrazio zadovoljstvo uspjehom Crne Gore u procesu evropskih 

integracija. Na sastanku je istaknuto interesovanje rumunske strane za organizovanje zvanične 

posjete delegacije Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore Parlamentu Rumunije. 

 

Sastanak predsjednika Odbora za evropske integracije Slavena Radunovića sa 

 generalnim direktorom Odjeljenja za Evropu MVP Finske 

 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović, susreo se 28. februara 2013. 

godine sa delegacijom Finske, koju je predvodio generalni direktor Odjeljenja za Evropu 

Ministarstva vanjskih poslova Finske Juk Salovar.  

     Predsjednik Odbora je iskazao zadovoljstvo zbog prijateljskih odnosa dvije drţave, istaknuvši 

pritom zahvalnost na podršci koju Finska pruţa Crnoj Gori u procesu evropskih integracija. 

Upoznao je goste sa poloţajem i nadleţnostima Skupštine u pravno-političkom sistemu Crne 

Gore, a posebno sa ulogom novoformiranog Odbora za evropske integracije u procesu pregovora 

za članstvo u Evropskoj uniji.  

     Generalni direktor Juk Salovar istakao je značaj zakonodavnog organa u procesu evropskih 

integracija i svrsishodno tome predstavio iskustva Odbora za evropske poslove Parlamenta 

Finske. TakoĎe, izrazio je spremnost Finske u pruţanju ekspertske i druge potrebne pomoći 

Crnoj Gori. Sagovornici su se saglasili da je od posebnog značaja za dalji napredak Crne Gore u 

procesu pregovora rješavanje pitanja koje čine osnovu pregovaračkih poglavlja 23 i 24. 

Zaključeno je da su za poboljšanje ekonomske saradnje dvije zemlje, kao i za potencijalne 

investicije u Crnu Goru, od posebnog značaja jačanje institucija sistema kroz uzajamnu kontrolu 

grana vlasti, vladavinu prava, nezavisnost sudstva i otklanjanje biznis barijera. 
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Sastanak predsjednika Odbora za evropske integracije Slavena Radunovića sa 

poslanikom Bundestaga Manuelom Zaracinom 

     U okviru zvanične posjete Crnoj Gori, poslanik njemačkog Bundestaga iz partije Savez 

90/Zeleni, Manuel Zaracin susreo se 5. marta 2013. godine sa predsjednikom i članovima 

Odbora za evropske integracije. 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović, upoznao je gosta sa nedavnim 

izmjenama Poslovnika Skupštine Crne Gore, koje će doprinijeti jačoj kontrolnoj ulozi 

zakonodavnog organa, kroz formiranje Odbora za antikorupciju i Odbora za evropske 

integracije. Radunović je predstavio pregovaračku strukturu i dosadašnji tok pregovora, 

apostrofirajući činjenicu da će pozicioniranje Odbora biti dovršeno usvajanjem dokumenta koji 

će definisati saradnju Parlamenta i Vlade u procesu evropskih integracija. On je istakao da su 

planom rada Odbora za evropske integracije za 2013. godinu planirane značajne aktivnosti u 

dijelu informisanja javnosti o prirodi procesa evropskih integracija i dinamici usvajanja 

evropskih standarda kroz dalji proces pridruţivanja evropskoj porodici naroda. 

 

     Poslanik Manuel Zaracin je istakao da je cilj njegove posjete bliţe upoznavanje sa političkim 

i društvenim prilikama u Crnoj Gori, ulogom Skupštine u procesu evropskih integracija, ali i 

dinamikom sprovoĎenja reformi. Osvrnuvši se na odluku Bundestaga da podrţi otvaranje 

pregovora sa Crnom Gorom, poslanik je rekao da drţavu očekuju mnogi izazovi na daljem 

evropskom putu, te da je potrebno posvetiti posebnu paţnju u dijelu povećanja efikasnosti i 

jačanja nezavisnosti pravosuĎa.  

     Zajednički je ocijenjeno da proces evropskih integracija treba biti što transparentniji, te da 

Skupština Crne Gore ima posebnu ulogu u upoznavanju javnosti sa tokom pregovora i 

reformama koje se sprovode u okviru evropske agende. Sastanku je prisustvovao i ambasador SR 

Njemačke, Nj.E. Pius Fišer. 
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Zvanična posjeta Delegacije Odbora za evropske integracije Rumuniji 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, Slaven Radunović i član 

Odbora dr Predrag Sekulić boravili su u zvaničnoj posjeti Rumuniji u periodu od 17. do 20. 

marta 2013. godine, na poziv predsjednice Odbora za evropske poslove Senata Rumunije Anke 

Boadţiu. 

 

     Tokom prvog dana zvanične posjete, članovi Delegacije odrţali su više sastanaka sa 

predstavnicima Senata i Vlade Rumunije. Predsjednik Radunović i član Odbora Sekulić sastali 

su se, u odvojenim susretima, sa ministrom za evropske fondove u Vladi Rumunije Eugen 

Orlando Teodorovićijem, potpredsjednikom Senata Rumunije Kristijanom Dumitreskuom, 

predsjednicom Odbora za evropske poslove Senata Rumunije Ankom Boadţiu, predsjednikom 

Odbora za vanjske poslove Senata Rumunije, predsjednikom Grupe prijateljstva izmeĎu 

Parlamenta Rumunije i Skupštine Crne Gore Dorinom Ursareskuom kao i drţavnim sekretarom 

za vanjske poslove u Vladi Rumunije Raduom Podgoreanuom.  

     Tokom razgovora sa predstavnicima Senata i Vlade Rumunije, predsjednik Radunović je 

izrazio zadovoljstvo povodom susreta i istakao vaţnost razmjene iskustava o procesu evropskih 

integracija, posebno tokom faze pregovora sa Evropskom unijom.  

     U razgovoru sa ministrom Teodorovićijem, istaknuta je vaţnost što intezivnijeg korišćenja 

pretpristupnih fondova Evropske unije, koji su stavljeni na raspolaganje zemljama koje su u 

procesu pristupanja Uniji, a posebno za zemlju kao što je Crna Gora. U tom smislu, dogovorena 

je saradnja i pomoć prilikom apliciranja za fondove “Taiex”, “Phare/Cards”, i “Twining”.  

     Tokom razgovora sa potpredsjednikom Senata Rumunije Kristijanom Dumitreskuom, 

istaknuta je vaţnost članstva u Uniji, za sve drţave Zapadnog Balkana. Predsjednica Odbora za 

evropske poslove Senata Rumunije Anka Boadţiu, izmeĎu ostalog, pohvalila je uspješan put 

Crne Gore ka članstvu u Evropskoj uniji i istakla potrebu za jačanjem parlamentarne diplomatije 

kao vaţnog mehanizma koji će doprinijeti promovisanju aktivnosti koje se svakodnevno 

sprovode u dostizanju standarda EU.  

     Drugog dana zvanične posjete Rumuniji, članovi Delegacije Odbora za evropske integracije 

sastali se sa Ovidiu SilaĎijem, predsjednikom Odbora za evropske poslove i članovima Odbora 

za vanjske poslove Predstavničkog doma Parlamenta Rumunije. 
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Sastanak predsjednika i članova Odbora za evropske integracije sa pomoćnikom generalnog 

sekretara NATO-a za politička pitanja i bezbjednosnu politiku Dirkom Brengelmanom 

     Predsjednik i članovi Odbora za evropske integracije sastali su se 22. marta 2013. godine sa 

pomoćnikom generalnog sekretara NATO-a za politička pitanja i bezbjednosnu politiku Dirkom 

Brengelmanom i tom prilikom razmjenili mišljenja po pitanju članstva Crne Gore u NATO-u, 

ukazujući na stav javnog mnjenja povodom ulaska drţave u ovaj Savez.  

 

     Pomoćnik generalnog sekretara NATO-a za politička pitanja i bezbjednosnu politiku istakao 

je da EU i NATO integracije jesu komplementarni procesi, naglašavajući vaţnost vladavine 

prava kao jednog od osnovnih uslova za članstvo u oba procesa. Govoreći o regionalnoj saradnji, 

Brengelman je pohvalio Crnu Goru u pogledu njene aktivne i konstruktivne uloge u regionalnim 

procesima, te ukazao na napore u smislu sporovoĎenja reformi iz okvira Akcionog plana za 

članstvo (MAP), koji će doprinijeti efikasnoj pripremi Crne Gore za ulazak u NATO.  

     Predsjednik Odbora Slaven Radunović upoznao je gosta sa trenutnom situacijom, kada je riječ 

o pristupanju Crne Gore NATO savezu, ističući postojanje različitih stavova političkih partija po 

pitanju potrebe učlanjenja drţave u NATO, kao i načina odlučivanja o članstvu u pomenutoj 

organizaciji.   

     Zajednički je ocijenjena vaţnost informisanosti graĎana o aktivnostima Alijanse, kako bi se 

kroz adekvatnu promociju NATO integracija obezbjedio veći stepen podrške javnog mnjenja, 

potreban za legitimitnu odluku o članstvu drţave u NATO savez. 

 

Održana VII konferencija odbora za evropske integracije zemalja obuhvaćenih Procesom 

stabilizacije i pridruživanja Jugoistočne Evrope (COSAP) 

     U organizaciji Parlamentarne Skupštine Bosne i Hercegovine u Sarajevu je 21. i 22. marta 

2013. godine odrţana Konferencija odbora za evropske integracija zemalja obuhvaćenih 

Procesom stabilizacije i pridruţivanja Jugoistočne Evrope (COSAP). Kroz aktivnu diskusiju 

članova parlamentarnih delegacija, VII COSAP Konferencija bila je prilika za razmjenu 

mišljenja i pozitivnih iskustava, te ukazivanje na njihovu primjenjivost u zemljama regiona meĎu 

parlamentacima, povodom pitanja koja tretiraju problematiku novog koncepta pretpristupne 

http://www.skupstina.me/media/k2/items/cache/be4e4fd1bcb87d92f342f6e3e3e1d9e2_XL.jpg
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pomoći, zatim uloge odbora za evropske integracije u ostvarivanju kriterijuma za članstvo u 

Evropskoj uniji, te transformacionih snaga u procesu evropskih integracija.  

 

     Pored parlamentarnih delegacija Crne Gore, Srbije, Albanije, Kosova, Republike Hrvatske, 

Makedonije i zemlje domaćina Bosne i Hercegovine, na VII COSAP Konferenciji, učestvovao je 

Jelko Kacin, zamjenik predsjednika Delegacije Evropskog parlamenta za odnose sa Albanijom, 

Bosnom i Hercegovinom, Srbijom, Crnom Gorom i Kosovom.  

     U obraćanju poslanicima Jelko Kacin podsjetio je da Rezolucija Evropskog parlamenta 

posebno ističe potrebu za istinskim pomirenjem meĎu zemljama regiona, tolerancijom i 

povratkom izbjeglica i raseljenih lica kao fundamentalnih principa Unije, na kojima, kako je 

kazao, moraju počivati i zemlje Zapadnog Balkana. Kacin je pozdravio napredak Crne Gore na 

integracionom procesu ka punopravnom članstvu u Evropskoj uniji, te dodao da se ključ uspjeha 

Crne Gore nalazi u odgovornoj politici prema dinamici ispunjavanja obaveza koje su na 

evropskoj agendi. Kada je riječ o ulozi parlamenta u integracionom procesu, Jelko Kacin je 

kazao da se kroz rad zakonodavnog tijela ogleda politička kultura jedne zemlje, te cijenio 

neophodnim da upravo članovi Odbora za evropske integracije budu čuvari evropskih zakona i 

njihove implementacije. 

     Na VII COSAP Konferenciji parlamentarci su usvojili Zajedničku izjavu koja, izmeĎu 

ostalog, pozdravlja ocjene Rezolucije Evropskog parlamenta kojom se snaţno podrţava proces 

proširenja, zatim, novi koncept pretpristupne podrške (IPA II) koji omogućava da više zemalja 

pristupi fondovima posebno namijenjenim socio-ekonomskim pitanjima, te naglašava vaţnost 

saradnje antikorupcijskih tijela svih drţava regiona, budući da je borba protiv korupcije i 

organizovanog kriminala od vitalnog značaja za proces pristupanja. Pored toga, u zajedničkoj 

izjavi čestita se Crnoj Gori na otvaranju pregovaračkog procesa, kao svojevrsnom podsticaju 

politici proširenja na Zapadni Balkan i ohrabrenju zemljama regiona da nastave put evropskih 

integracija, Hrvatskoj na skorom punopravnom članstvu u Uniji.  

     Ispred Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore na Konferenciji je učestvovao 

član Odbora dr Zoran Srzentić. 
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Sastanak članova Odbora za evropske integracije sa ekspertima programa SIGMA 

     Članovi Odbora za evropske integracije sastali su se 27. marta 2013. godine sa ekspertima 

programa SIGMA, Klausom Gecom i Juhanom Lepasarom i predstavnikom programa Klas 

Klasom.  

     SIGMA eksperti su izrazili interesovanje za funkcionisanje Skupštine Crne Gore, sa 

posebnim naglaskom na skupštinska radna tijela, njihovu organizaciju, uslove i stručnu sluţbu. 

Kao eksperti za kapacitete parlamenta i za evropske integracione strukture, diskutovali su o 

mogućnostima daljeg unapreĎenja rada Skupštine, sa posebnim osvrtom na funkcionisanje 

Odbora za evropske integracije. 

 

     Predsjednik Odbora Slaven Radunović upoznao je eksperte sa poloţajem i nadleţnostima 

novoformiranog Odbora za evropske integracije, kao i sa kontrolnom ulogom, zakonodavnom 

nadleţnošću i načinom provjere usklaĎenosti nacionalnog zakonodavstva sa pravom EU u 

Skupštini Crne Gore. S tim u vezi, predsjednik je objasnio specifičan poloţaj Odbora koji još 

uvijek nema jasno definisan odnos sa Vladom u procesu pregovora sa Evropskom unijom. 

TakoĎe upoznao je goste da je nedavno formirana Radna grupa koja je angaţovana na izradi 

dokumenta u formi Rezolucije koji će doprinijeti unapreĎenju rada Odbora.  

    Pored predsjednika Radunovića, sastanku su prisustvovali članovi Odbora: dr Predrag Sekulić, 

Nada Drobnjak, Jovan Martinović, dr Zoran Srzentić i Genci Nimanbegu. 

 

Sastanak predsjednika Odbora za evropske integracije sa ambasadorkom Republike Kipar 

Nj.E. Nafsikom Krousti 

    Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović sastao se 27.marta 2013. 

godine  sa ambasadorkom Republike Kipar, Nj.E. Nafsikom Krousti.  

    Ambasadorka Krousti, istakla je bliskost i dobre odnose izmeĎu drţava regiona Zapadnog 

Balkana i Kipra, naglašavajući da je budućnost zemalja ovog regiona i Kipra u Evropskoj uniji. 

Ambasadorka je istakla optimizam da je, bez obzira na trenutne teškoće sa kojima se suočavaju 

zemlje članice EU, za Kipar i za Crnu Goru, kao male zemlje, Evropska unija najbolje rješenje, 

jer predstavlja garant sigurnosti i bezbjednosti.  
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    Predsjednik Odbora Slaven Radunović izrazio je saglasnost po pitanju dobrih odnosa i 

bliskosti naroda sa Zapadnog Balkana i Kipra, ali i razumijevanje sa ambasadorkom po pitanju 

shvatanja kiparske krize ističući potrebu da se manje zemlje meĎusobno podrţavaju i grade 

prijateljske odnose.  

 

Sastanak članova Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore sa predsjednicom 

Parlamenta Islanda Astom Johanesdotir 

     U okviru zvanične posjete predsjednice Parlamenta Islanda Aste Johanesdotir Crnoj Gori, 10 

aprila 2013. godine odrţan je sastanak sa članovima Odbora za evropske integracije. 

     Članica Odbora Nada Drobnjak, napominjući povezanost Islanda i Crne Gore u vidu evropske 

perspektive dvije drţave, predstavila je aktivnosti Skupštine u ovoj oblasti, odnosno nadleţnosti 

novoformiranog Odbora za evropske integracije u pogledu kontrolne uloge i nadgledanja toka 

pregovora sa Evropskom unijom.  

 
     Predsjednica Parlamenta Islanda izrazila je spremnost njene zemlje u pruţanju pomoći Crnoj 

Gori na njenom daljem putu integracije u evropsku porodicu naroda. Na sastanku je bilo riječi i o 

promociji turističkih potencijala Crne Gore i mogućnostima povezivanja malih zemalja kroz 

zajedničke aktivnosti u raznim društvenim, političkim i privrednim oblastima.  

     Na sastanku je dogovoren nastavak dalje saradnje dva parlamenta kroz intezivnije susrete s 

ciljem razmjene iskustava i uspješnih integracija u Evropsku uniju. Sastanku je, pored 

predsjednice Parlamenta Islanda, prisustvovao nerezidentni ambasador Islanda u Crnoj Gori 

Nj.E. Gunar Snori Gunarson. 
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Sastanak članova Odbora za evropske integracije sa generalnim sekretarom 

Parlamenta Grčke Athanassios Papaioannou  

     Sastanak članova Odbora za evropske integracije Jovana Martinovića i Dritana Abazovića sa 

generalnim sekretarom Parlamenta Grčke Athanassios Papaioannou i njegovim saradnicima 

Barbarom Georgopoluom, šefom kabineta generalnog sekretara, Hantula Morfi, sluţbenicom u 

Direktoratu za meĎunarodne poslove, odrţan je 10. maja 2013. godine.   

     Članovi Odbora za evropske integracije upoznali su uvaţene goste sa izmjenama Poslovnika 

o radu Skupštine Crne Gore, kao i formiranjem novog Odbora. Istaknut je značaj dalje podrške 

evropskoj perspektivi Crne Gore i s tim u vezi, poslanici su informisali predstavnike Parlamenta 

Grčke o dosadašnjim rezultatima postignutim na putu integracije Crne Gore u Evropsku uniju.   

     Atanasios Papinau, generalni sekretar Parlamenta Grčke pozdravio je napredak Crne Gore na 

putu evropskih integracija i apostrofirao vaţnost ovog Odbora u procesu pregovora. Na sastanku 

je istaknuto i da postoji politički konsenzus meĎu svim političkim partijama, kao i podrška 

javnog mnjenja kada su u pitanju evropske integracije. Atanasios Papinau je saopštio da će 

Grčka predsjedavati Evropskom unijom 2014. godine i da ih očekuju veliki izazovi tokom 

polugodišnjeg predsjedavanja. On je takoĎe prenio iskustva Odbora za evropske poslove 

Parlamenta Grčke koja će biti od koristi u predstojećim fazama integracionog procesa Crne Gore. 

     Najzad, na sastanku je iskazano obostrano interesovanje za organizovanje konsultacija kada 

su u pitanju evropske integracije Crne Gore, koje bi bile prilika za unapreĎenje sveukupne 

saradnje Crne Gore i Grčke. 

 

Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović bio je gost na prvoj 

demokratskoj radionici na temu „Evropska unija“ 

     Prva demokratska radionica na temu „Evropska unija“ odrţana je 7. juna 2013. godine u 

okviru projekta „Demokratske radionice“, koji Skupština Crne Gore organizuje u saradnji sa 

Fondacijom ERSTE i NVO Forum MNE, u cilju jačanja veza izmeĎu parlamenta i mladih. 

 
     Pored predsjednika Odbora za evropske integracije, Slavena Radunovića na prvoj 

demokratskoj radionici učešće je uzeo i Dragan Mugoša, portparol Delegacije Evropske unije u 

Crnoj Gori. O institucijama Evropske unije, graĎanima u EU, kao i o evropskim vrijednostima, 

oni su razgovarali sa učenicima OŠ ,,Bogdan Kotlica“ iz Boana, koji već drugi put učestvuju na 

demokratskim radionicama.  



Polugodišnji izvještaj o radu Odbora za evropske integracije / 1. januar-30.jun 2013. godine 

 

22 
 

     Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović je sa učenicima razgovarao o 

odnosima EU i Crne Gore, načinu rada Evropskog parlamenta, kao i o saradnji izmeĎu te 

institucije i Skupštine Crne Gore.  

 

Sastanak  predsjedavajućih odbora za evropske poslove nacionalnih parlamenata država 

članica Evropske unije (COSAC) 

     Drugi COSAC sastanak u okviru irskog predsjedavanja EU odrţan je 24. i 25. juna 2013. 

godine. Delegaciju Skupštine Crne Gore činili su predsjednik Odbora za evropske integracije 

Slaven Radunović i članovi Odbora Jovan Martinović i Dritan Abazović. 

 
     Sastanak je otvorio predsjednik Vlade Irske Enda Keni, koji je istakao da u osjetljivom 

momentu u kojem se Evropska unija nalazi, nacionalni parlamenti imaju nezamjenljivu ulogu u 

jačanju demokratske i političke legitimnosti, kroz stvaranje jasne zajedničke politike koja će 

pomoći da se premosti demokratski jaz izmeĎu graĎana i onih koji donose odluke. Predsjednik 

Vlade Irske predstavio je najvaţnije mjere koje su sprovedene tokom irskog predsjedavanja, u 

cilju stabilizacije bankarskog sektora, snaţenja privrednog sektora i smanjenja nezaposlenosti 

kroz stvaranje novih radnih mjesta za mlade.  

     Sastanak je potom nastavljen raspravom o prioritetima predsjedavanja Irske, razvojnoj politici 

i o budućnosti evropskih integracija, u okviru koje je učestvovao i predsjednik Odbora za 

evropske integracije Slaven Radunović, koji se osvrnuo na vaţnost ulaska Hrvatske u Evropsku 

uniju sa pozicije politike daljeg proširenja Unije na Zapadni Balkan. On je istakao da su 

evropske integracije primarni spoljnopolitički cilj Crne Gore. Predsjednik Radunović zaključio je 

svoje izlaganje porukom o pozitivnom iskustvu i bliskoj saradnji sa Hrvatskom u pitanjima 

evropskih integracija, navodeći da vjeruje da će Crna Gora od 1. jula, kada će Hrvatska i 

formalno postati članica Unije, dobiti još jednog prijatelja u Briselu.  

     Drţavni ministar u Ministarstvu trgovine i razvoja Irske, Dţo Kostelo otvorio je drugi dan 

sastanka podsjećajući na to da je irsko predsjedavanje Evropskom unijom za svoj prioritet imalo 

ukazivanje na vaţnost mijenjanja pravca Unije u cilju obezbjeĎivanja stabilnosti, novih radnih 

mjesta, odnosno, u konačnom, pristojan ţivot svim graĎanima Unije.  

     U okviru rasprave koja se ticala procesa proširenja i regionalne saradnje, skupu se obratio 

član Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore Jovan Martinović, koji je predstavio 

progres Crne Gore u procesu evropskih integracija, ističući posebno činjenicu da je drţava 

privremeno zatvorila dva pregovaračka poglavlja, da je proces skrininga pri kraju, te da se 
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očekuje brzo otvaranje poglavlja 23 i 24, za koje su uraĎeni akcioni planovi. Upoznao je prisutne 

da su drţavne institucije prepoznale vaţnost civilnog sektora, koji je aktivno uključen u čitav 

proces.  

     Na sastanku su usvojeni dokumenti u kojima se, izmeĎu ostalog, pozivaju nacionalni 

parlamenti Zapadnog Balkana da dodatnim angaţmanom poboljšaju komunikaciju sa graĎanima 

kako bi ih informisali o reformama koje su neizostavan dio intergracijskog procesa.   

 

Učešće člana Odbora za evropske integracije na okruglom stolu 

"IPA 2014-2020 i inkluzija Roma i Egipćana u Crnoj Gori" 

 
     Poslanik Šefkija Murić, u svosjtvu člana Odbora za evropske intgracije, učestvovao je 27. juna 

2013. godine na okruglom stolu koji je posvećen novim mogućnostima i izazovima u socijalnoj 

inkluziji romske zajednice u Crnoj Gori, u okviru procesa pristupanja Evropskoj uniji.   

     Okrugli sto, u organizaciji NVO CEDEM i Insituta za otvoreno društvo iz Budimpešte, 

obiljeţilo je predstvaljanje Nacrta studije o efektima IPA I ciklusa, na integraciju Roma i Egipćana 

u Crnoj Gori, kao i diskusija u vezi sa preporukama za unapreĎenje dostupnosti EU fondova za 

potrebe socijalnog uključivanja romske i egipćanske zajednice. 

     Cilj okupljanja predstavnika drţavnih intitucija, brojnih nevladinih i meĎunarodnih 

organizacija koji se bave pitanjem poloţaja Roma i Egipćana u Crnoj Gori, zapravo je doprinos 

podizanju svijesti o značaju uključivanja civilnog sektora u proces planiranja, programiranja, 

implementacije i monitoringa IPA fondova kroz pokretanje dijaloga o mogućnostima za 

unapreĎenje socijalnog i ekonomskog uključivanja Roma i Egipćana putem novog IPA ciklusa 

predviĎenog za period od 2014. do 2020. godine. 

     Učesnici okruglog stola apostrofirali su značaj zapošljavanja, zdrastvene zaštite, obrazovanja, 

kao i uslove stanovanja pripadnika romske i egipćanske zajednice, te iskazali saglasnost u pogledu 

učestalosti sastanaka ovog tipa, koje imaju za temu definisanje pravnog statusa Roma, pitanja 

antidiskiminacije, rodne ravnopravnosti i uključivanje mladih. 

     Zaključivši da Evropska unija pruţa podršku romskoj populaciji, naglašeno je da Crna Gora 

kao drţava mora biti nosilac promjena. S druge strane, ocijenjeno je da je pitanje unapreĎenja 

poloţaja Roma i Egipćana dvosmjerno u smislu odrţivosti rezultata o preduzetim aktivnostima, jer 

je potrebno angaţovanje kako drţave tako i same zajednice koja nastoji da se uključi u društvo.  
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 Doc. dr Srđa Popović, član  Jovan Martinović, član 

 Zoran Srzentić, član  Nada Drobnjak, član 

 Predrag Bulatović, član  Srđan Milić, član 

 Genci Nimanbegu, član  Dritan Abazović, član 

 Veljko Vasiljević, član 

 

 


